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Abstract

The principle of litigation on two hearings is one of the principles of the
Algerian law, which derives its provisions from international pacts and treaties.
However, this principle has exceptions, mainly the litigation on first hearing in
criminal prosecuting, but the Algerian legislator, as a support to this principle,
has devoted it in the Constitution of 2016 and subsequently the law 17-07, by
which the Criminal Court's judgments became appealable. According to this
amendment, the legislator attempted to devote the principles of a fair trial.
Among its main applications is the importance to respect the principle of legal
judgments causing, embodied on causing sheet. The Algerian legislator tried to
impart the character of popular control on the Criminal Court formation, by
amending the Criminal Court formation in order to get a fair trial.

Résume

Le principe du double degré de juridiction est lI'un des principes du droit
algérien, qui dérive ses dispositions des pactes et traités internationaux. Mais ce
principe a eu des exceptions notamment la juridiction en premier degreé dans les
juridictions penales. Cependant, le législateur Algérien en supportant ce
principe, l«a inscrit dans la Constitution de 2016 et par la suite la loi 17-07, par
laguelle les jugements de la Cour pénale sont devenus susceptible a appel. En
vertu de cette modification, le Iégislateur a tenté de consacrer les principes d'un
proces équitable, notamment la néecessité de respecter le principe de causalite.
Le législateur Algérien a essaye ainsi de conférer a la composition de la cour
d«assises, le caractere du contr6le populaire, en modifiant la composition de la
cour d«assises, tout cela afin d'atteindre a un procés équitable
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